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Zápis ze zasedání Akademického senátu Farmaceutické fakulty 

Masarykovy univerzity 

Pátek, 2. června 2023 v 10:00, hybridní formou, prezenčně v zasedací místnosti 038 

v budově 44 a online v prostředí MS Teams. 

Přítomni: 

Komora akademických pracovníků: 

PharmDr. Jan Elbl, Ph.D. 

doc. PharmDr. Oldřich Farsa, Ph.D. od bodu 4 

PharmDr. Tomáš Goněc, Ph.D. 

MUDr. Marta Chalupová, Ph.D. 

doc. PharmDr. Renata Kubínová, Ph.D. online 

doc. PharmDr. Kateřina Kubová, Ph.D. 

Mgr. Adéla Lamaczová od bodu 5 online 

Mgr. Petr Mokrý, Ph.D. 

doc. Mgr. Jan Muselík, Ph.D. 

doc. PharmDr. Ing. Radka Opatřilová, Ph.D., MBA 

online 

MUDr. Tomáš Parák, Ph.D. do bodu 7 

PharmDr. Karel Vašut, Ph.D. online 

PharmDr. Jakub Vysloužil, Ph.D. 

 

Studentská komora: 

PharmDr. Tomáš Bílik 

Mgr. David Švestka 

Jana Melicharová online 

Viktorie Sekaninová online 

Veronika Slezáková online 

Omluveni: 

doc. PharmDr. Jan Gajdziok, Ph.D.  

Jaroslava Jamrichová 

Nepřítomni: 

Hosté: 

prof. PharmDr. Mgr. David Vetchý, Ph.D. 

děkan 

PharmDr. Tünde Ambrus, Ph.D. 

proděkanka 

doc. PharmDr. Peter Kollár, Ph.D. 

proděkan; přítomen od bodu 4 

prof. PharmDr. Karel Šmejkal, Ph.D. 

proděkan 

PharmDr. Jakub Treml, Ph.D. 

proděkan 

Ing. Martina Ježková 

tajemnice 
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16. řádné zasedání Akademického senátu Farmaceutické fakulty Masarykovy univerzity 

(dále jen „AS FaF MU“) bylo svoláno v souladu s Jednacím řádem dne 26. května 2023 

s následujícím programem: 

 
 Program zasedání:  

1. Zahájení zasedání 

2. Schválení programu 

3. Volba zapisovatele 

4. Informace děkana 

5. Výroční zpráva o hospodaření FaF MU za rok 2022 

6. Položkový rozpočet FaF MU na rok 2023 

7. Podmínky pro přijetí ke studiu do BSP Kosmetické prostředky na akademický rok 

2023/2024  

8. Termíny řádných zasedání AS FaF MU v podzimním semestru 2023 

9. Různé 

10. Návrh a schválení usnesení 

11. Ukončení zasedání 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Hlasování proběhlo zvednutím ruky prezenčně / v MS Teams 
Výsledek hlasování je v zápise vždy uveden v pořadí Pro – Proti – Zdržel se 
V případě hlasování o osobách Hlasoval pro – Nehlasoval pro 
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Průběh jednání 
 
1. Zahájení zasedání  

Předseda AS FaF MU PharmDr. Tomáš Goněc, Ph.D. přivítal přítomné a zahájil řádné 

zasedání Akademického senátu Farmaceutické fakulty Masarykovy univerzity. Konstatoval, že 

senát je usnášeníschopný. 

 

2. Schválení programu jednání  

Předseda představil program předložený v pozvánce. Otevřel diskusi, do níž se nikdo 

nepřihlásil. Program byl schválen ve znění předloženém v pozvánce. 

Hlasování: 17 – pro, 0 – proti, 0 – se zdrželi 

 

3. Volba zapisovatele 

Předseda AS FaF navrhl jako zapisovatelku Dr. Chalupovou. Z pléna jiný návrh na 

zapisovatele nepadl. Zapisovatelkou byla schválena Dr. Chalupová. 

 

Hlasování: 17 – pro, 0 – proti, 1 – se zdržel 

 

4. Informace děkana 

Děkan FaF prof. Vetchý informoval senát o dění na fakultě od posledního zasedání. Uvedl, že 

na zasedání NAÚ byla schválena akreditace BSP Kosmetické prostředky, poděkoval za 

jeho přípravu a zdůraznil důležitost tohoto programu pro finanční stabilitu fakulty. Dále 

informoval, že MU získala stavební povolení pro BioPharma Hub a zároveň na ústavech 

probíhá prioritizace přístrojového vybavení pro nový pavilon. Další důležitou událostí bylo 

setkání zástupců evropských farmaceutických fakult na konferenci ve Valencii, kde byl 

mimo jiné představen náš nový studijní program. Proběhla také Studentská vědecká 

konference včetně nadnárodního kola, které naše fakulta organizovala. Děkan poděkoval 

za organizaci akce a pogratuloval studentům FaF, kteří se v soutěži umístili na předních 

místech. 

Dr. Goněc otevřel diskusi, do níž se nikdo nepřihlásil. 

 

5. Výroční zpráva o hospodaření FaF MU za rok 2022 

Dr. Goněc úvodem bodu sdílel stanovisko Ekonomické komise AS FaF, která doporučuje 

přijetí jak Výroční zprávy o hospodaření za rok 2022, tak i Položkového rozpočtu na rok 
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2023. Tajemnice Ing. Ježková nasdílela Výroční zprávu o hospodaření za rok 2022, která 

je koncipována podobně jako zpráva loňská. Komentovala náklady ve výši 135 mil. Kč a 

výnosy v řádu 136 mil. Kč, tj. hospodářský výsledek činil necelý milion Kč, z něhož byla 

zaplacena daň z příjmu právnických osob. Upozornila na položku Mimorozpočtové 

finanční prostředky, v níž je obsažena platba nájmu, a představila souhrn čerpání 

prostředků na projektech řešených v loňském roce. Zdůraznila význam projektu MUNI 

3.2.1 z Národního plánu obnovy, který podporuje tvorbu nových studijních programů a 

pomáhá stabilizovat finanční situaci fakulty. V přehledu představila řešené interní projekty, 

dále projekty specifického výzkumu GA MU a PPSŘ MU, jejichž zůstatky byly převedeny 

do FPP a musí se v tomto roce vyčerpat. Dále uvedla přehled hospodaření s fondy a 

závěrem uvedla, že fakulta v loňském roce hospodařila s vyrovnaným rozpočtem. 

Normativní zdroje z MŠMT pro fakultu meziročně nepoklesly. Hospodaření bylo 

poznamenáno rostoucími cenami energií a s obdobnou situací můžeme počítat i pro 

letošní rok. 

Dr. Goněc otevřel diskusi, v níž nikdo nevystoupil, a posléze zahájil hlasování. 

Hlasování: 18 - pro, 0 – proti, 0 – se zdržel 

 

6. Položkový rozpočet FaF MU na rok 2023 

Předseda AS FaF Dr. Goněc opět předal slovo tajemnici FaF Ing. Ježkové, která nasdílela 

prezentaci rozpočtu na rok 2023. Připomněla, že se rozpočtuje příspěvek na vzdělávací 

činnost, institucionální podpora na DKRVO a příjmy z ASP. Úvodem představila přehled 

plánovaných výnosů ASP 5 mil. Kč a jejich rozdělení na odměny za výuku a částky pro 

provoz jednotlivých ústavů spojených s výukou. Dále uvedla zdroj DKRVO a připomněla, 

že vzhledem ke krátké historii fakulty v rámci univerzity je zatím příděl prostředků stanoven 

MŠMT. Oproti loňsku se částka nezměnila, osobní náklady slouží ke krytí mzdových 

prostředků docentů a profesorů a dále k výplatě odměn za VaV. Částka, která je určena 

na provoz ústavů, zůstala stejná jako loni, tj. 2,5 mil. Kč, a dělí se dle velikosti ústavu a 

publikačního výkonu. Uvedla, že přednostové byli s tímto rozdělením seznámeni na 

Kolegiu děkana. Jako poslední zdroj zmínila Příspěvek na vzdělávací činnost, který se 

odvíjí od počtu studentů, včetně příspěvku na energie. Zdůraznila navýšení částky pro 

Odměny v kompetenci přednostů na 2 mil. Kč. Provozní náklady fakulty se významně 

nezměnily, na konci roku dochází k přeúčtování režijních nákladů s koeficientem 22,15 %. 

Připomněla, že rozpočet musí počítat také s valorizací stipendia prezenčních DSP z 12 na 

15 tis. Kč, finanční zátěž doplatku půjde za fakultou. Závěrem prezentovala příspěvek 
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fakulty do Doplňkového investičního fondu, který by měl být letos financován z PVČ tak, 

aby byly k dispozici investiční prostředky pro nákup přístrojů do nového pavilonu. 

Dr. Goněc otevřel diskusi, v níž Dr. Paráka zajímalo, zda existují pravidla, jak převádět 

prostředky z jiných kapitol na investice. Ing. Ježková vysvětlila, že vzhledem k tomu, že 

jsme v nájmu, nemáme z normativních zdrojů přidělené investiční prostředky, fond na 

nákup přístrojů je tvořen z odpisů. Dostáváme neinvestiční peníze, lze ale RMU požádat 

o změnu; vzhledem k plnému spotřebování neinvestičních prostředků jsme o to zatím 

nežádali. Další dotaz Dr. Paráka cílil na energie, kdy příspěvek MŠMT nepokryje náklady. 

Ing. Ježková upřesnila, že zbytek energií bude doplacen z provozních peněz, zmínila také 

vyšší energetickou náročnost budoucího BioPharma Hubu. Dr. Goněc doplnil, že se jedná 

o mimořádný příspěvek MŠMT jako pomoc při energetické krizi. 

Hlasování: 17 – pro, 0 – proti, 0 – se zdržel 

 

7. Podmínky pro přijetí ke studiu do BSP Kosmetické prostředky na akademický rok 

2023/2024 

Proděkanka Dr. Ambrus na úvod poznamenala, že bude realizován specifický časový 

harmonogram přijímacího řízení. Zkouška proběhne v písemné formě v Moodlu se 

součástmi Biologie, Chemie a Všeobecné studijní předpoklady, přičemž se vychází ze 

vzdělávacích standardů na gymnáziích. Počítá se s uznáním výsledku z příjímacího řízení 

v MSP do BSP. Proděkanka zmínila další možnosti prominutí přijímací zkoušky, např. 

účast v SOČ nebo zohlednění studijního průměru. Cílový počet studentů je 48, v případě 

nenaplnění tohoto počtu se počítá s vyhlášením druhého kola.  

Předseda AS FaF Dr. Goněc otevřel diskusi. Doc. Farsa se zajímal o rozdíly mezi ČR a 

SR v podmínkách při účasti na olympiádách, Dr. Ambrus komentovala, že podmínky jsou 

pro obě země srovnatelné a v počtu přijatých se jedná o jednotky až nižší desítky studentů. 

Mgr. Lamaczová se ptala na minimální počet bodů, který není součástí podmínek, a možný 

pokles kvality studentů. Dr. Ambrus reagovala, že zatím nelze odhadnout bodovou hranici, 

ale předpokládá, že k upřesnění dojde. Proděkan doc. Kollár zdůraznil nutnost sledování 

názorů na financování VŠ a postupné směřování k příspěvku studentů na studium ve 

formě školného, tj.  příklon k modelu menšího počtu studentů, a přesto s vyrovnaným 

financováním.  

Děkan doplnil, že nelze srovnávat náročný, profesně orientovaný obor Farmacie a BSP a 

konstatoval, že podmínky přijímacího řízení i administrativní nároky budou neustále 

vyhodnocovány. Dr. Goněc do budoucna navrhl možné oddělení obou přijímacích řízení. 
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Proběhla také debata ohledně typů středních škol, ze kterých pochází zájemci o studium. 

V diskusi o personálním zabezpečení programu Dr. Ambrus doplnila, že první semestr má 

rozloženou zátěž a tři předměty jsou vyučovány na jiných fakultách.  

Ing. Ježková na dotaz Mgr. Lamaczové ohledně financování uvedla, že zpočátku bude 

BSP financován projektem MUNI 3.2.1 a dále již budou zdroje alokovány k počtu studentů, 

zmínila také nutnost finanční konsolidace fakulty i vzhledem k BioPharma Hubu. Dr. 

Ambrus závěrem v reakci na dotaz Dr. Bílika vysvětlila, že výuka předmětů BSP 

s externími vyučujícími bude probíhat mimo FaF.  

 

Hlasování: 16 – pro, 0 – proti, 0 – se zdržel 

 

8. Termíny řádných zasedání AS FaF MU v podzimním semestru 2023 

Dr. Goněc navrhl předběžně termíny 26. 9. 2023 a 30. 11. 2023 a otevřel diskusi. Žádné 

další návrhy nebo připomínky z pléna nepadly. 

 

Hlasování: 16 – pro, 0 – proti, 0 – se zdrželi 

 

9. Různé 

Úvodem Dr. Goněc poděkoval senátorkám Jamrichové, Melicharové a Sekaninové za 

dosavadní činnost v senátu a popřál mnoho úspěchů u státnic, zároveň zmínil nutnost 

doplňovacích voleb pro studentskou komoru senátu ještě v průběhu června, což je 

nezbytné pro usnášeníschopnost AS FaF.  

Doc. Muselík reagoval na vysoké náklady nového pavilonu. Ing. Ježková doplnila, že 

náklady se ještě budou zpřesňovat a musí být diskutovány na úrovni univerzity. 

V následné rozpravě prof. Vetchý a prof. Šmejkal upřesnili, že energetická náročnost je 

daná spíše provozem přístrojové techniky a údržbou budovy, přičemž tyto údaje mohou 

být nadhodnoceny a budou ještě zpřesňovány. Dr. Goněc uvedl jako příklad nadhodnocení 

nákladů SIMU. Ing. Ježková doplnila, že se jedná se unikátní technologii a nikdo tedy 

reálné náklady odhadnout nedokáže. 

Dr. Lamaczová otevřela otázku kapacity BioPharma Hubu a možného navýšení počtu 

studentů v MSP. Dr. Ambrus a prof. Vetchý komentovali, že z důvodu klesajícího počtu 

uchazečů se zatím počet přijímaných studentů navyšovat nebude. Do budoucna se počítá 

s využitím nejen BioPharma Hubu, ale také dalších budov kampusu.  

Prof. Šmejkal AS FaF seznámil s investiční akcí LF, která hledá podporu pro rekonstrukci 

Centra léčivých rostlin, financované z OP JAK. AS FaF souhlasil s připojením podpory 

tohoto záměru do usnesení. Z pléna žádné připomínky nezazněly. Závěrem prof. Šmejkal 
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zmínil, že fakulta ve spolupráci s MENDELU formou zápůjčky získala dva hmotnostní 

spektrometry pro centrální laboratoře a superkritickou fluidní chromatografii.  

 

10. Návrh a schválení usnesení  

Předseda AS FaF Dr. Goněc navrhl text usnesení a otevřel diskusi, do níž se nikdo nepřihlásil. 

Návrh usnesení byl předložen v následujícím znění: 

 

Akademický senát Farmaceutické fakulty Masarykovy univerzity: 

1. Schvaluje výroční zprávu o hospodaření FaF MU za rok 2022 

2. Schvaluje položkový rozpočet FaF MU na rok 2023 

3. Schvaluje podmínky pro přijetí ke studiu do BSP Kosmetické prostředky na 

akademický rok 2023/2024  

4. Schvaluje termíny řádných zasedání v podzimním semestru:  

26. 9. 2023 a 30. 11. 2023 

5. Podporuje záměr LF MU na rekonstrukci Centra léčivých rostlin 

Návrh usnesení byl schválen. 

Hlasování: 15 – pro, 0 – proti, 0 – se zdrželi 

 

11. Ukončení zasedání                                       

Předseda AS FaF PharmDr. Tomáš Goněc, Ph.D. ukončil řádné zasedání Akademického 

senátu Farmaceutické fakulty Masarykovy univerzity a popřál všem hezké prázdniny. 

 
 

 

 

 

__________________________________ 

MUDr. Marta Chalupová, Ph.D. 

Zapisovatelka 

 

 

 

 

__________________________________ 

PharmDr. Tomáš Goněc, Ph.D. 

Předseda AS FaF MU 
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